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Sak 03/22 Ark     
Retningslinjer og rutiner for tildeling av jakt i Folldal statsallmenning. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Høringsinnspill til sak 01.22. 

- Retningslinjer og rutiner for tildeling av jakt i Folldal statsallmenning. 

 

 

Bakgrunn: 

I sak 01/22 gikk fjellstyret igjennom innkomne innspill til nye rutiner for tildeling 

av villreinjakt. Dagens rutiner rundt tildeling av både småvilt- og storviltjakt ble 

gjennomgått og det ble gjort noen presiseringer.  

Nytt forslag til retningslinjer og rutiner for tildeling av jakt ble lagt ut til høring 

med frist 15.03.2022, for endelig behandling i fjellstyremøte 23.03.2022.  

Det kom totalt 2 høringsinnspill til forslaget. 

 

Administrasjonens vurdering: 

Det er anbefalt fra fjellstyresambandet at fjellstyrene i Oppland har samme dato 

for søknadsfrist (02.05.) 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

 

Behandling: 

 

Vedtak: 
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Sak 04/22 Ark     
Fjellstyrets uttalelse til restaurering av «Olabu». 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

Saksframlegg med vedlegg Folldal kommune link. 

Dokument 22/664 - 21/826-11 DISPENSASJON FRA KOMMUNEPLANENS 

AREALDEL FOR RESTAURERING AV "OLABU" - GNR/BNR 230/1/173 

- Hovedportal (folldal.kommune.no) 

 

Bakgrunn: 

I epost 07.03 fra Statskog er fjellstyret bedt om å gi uttalelse til byggesak. 

Dette er et avgiftsfritt feste nr 173 på bu Olabu» som ligger oppe i Storhøa. 

Avgiftsfrie buer i statsalmenningene er buer oppført før 1920 og skulle dekke 

behov den gang til jakt/fiske/beitedyr/måssåtaking. Det er utarbeidet egne 

retningslinjer V Statskog MA18/87 som behandler disse festene. De viktigste 

punktene er: 

• Anerkjennelse til å rett til å ha bu bygd og eid av bruksberettigete før 1920 

på avgiftsfritt feste. 

• Retten gjelder bare vedlikehold eller reparerbart byggverk 

• Retten opphører hvis bygningen er så forfallen at den må anses som 

oppgitt. 

• Erklæring om avgiftsfritt feste på bu bygd før 1920 kan gis til eier av 

gårdene som bygningen har hørt under og kan overføres til nye eiere av 

denne gården. 

Videre er det i rundskrivet nevnt:  

• For at rett til å ha slik bebyggelse stående skal anerkjennes, må 

bebyggelsen være holdt vedlike eller la seg reparere eller restaurere 

uten at det settes opp et helt nytt byggverk. 

• Retten gjelder den bebyggelsen som står og har stått på tomten. 

• Det innebærer at bebyggelsen ikke kan utvides eller flyttes 

• Bebyggelsen må holdes vedlike og retten opphører hvis bebyggelsen er 

så vidt forfallen at den må anses som oppgitt. 

• Flytting av bebyggelse er ikke tillatt uten samtykke fra Statskog. 

Saksbehandlingen,- Statskog treffer avgjørelse i saken etter at fjellstyret har gitt 

uttalelse. 

Beskrivelse av det omsøkte byggearbeidet. Fra søknaden: 

https://www.folldal.kommune.no/innsyn.aspx?response=journalpost_detaljer&journalpostid=22002370&scripturi=/innsyn.aspx&skin=infolink&Mid1=194&
https://www.folldal.kommune.no/innsyn.aspx?response=journalpost_detaljer&journalpostid=22002370&scripturi=/innsyn.aspx&skin=infolink&Mid1=194&
https://www.folldal.kommune.no/innsyn.aspx?response=journalpost_detaljer&journalpostid=22002370&scripturi=/innsyn.aspx&skin=infolink&Mid1=194&
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Søknaden gjelder Olabu, ei lita bu i Storhøa. Bua ligger innenfor Knutshø LVO. 

Etter befaring er det klart at om bua skal kunne brukes, må det svært omfattende 

restaurering til. Alle yttervegger er råtne og innsiden er gjennomtrukket av fukt. 

Vi mistenker omfattennde angrep av muggsopp. Etter å ha konfrontert med 

bygbningskyndig, synes den mest realistiske løsningen å være at man lager et 

byggesett som settes sammen på stedet der denn eksisterende bua står. Slik den 

står i dag ligger gulvet rett på bakken. Det er ønskelig å løfte gulvet 15 cm for å 

få en viss lufting. Det vil medføre at bua blir tilsvarende høyere på mønet. 

Mønehøyde i dag er 280 cm og vil bli 295 cm. Det er også ønskelig å flytte døra 

fra sørsiden til østsiden for at den skal være bedrek skjermet mot været. Ellers vil 

målene bli som de er.  

Folldal kommune har hatt en høringsrunde i saken og det er kommet uttalelser 

bl.a. fra:  

Villreinemnda for Knutshø og Snøhetta, Knutshø Villreinutvalg, Statsforvalteren i 

Innlandet, Innlandet fylkeskommune,Statskog. 

Folldal kommune behandlet byggesøknaden i formannskapet i sak 

21/286.Innstillingen til vedtak var at en avslår søknaden om dispensasjon. 

Formannskapet gjorde slikt vedtak: 

Innvilger dispensasjon for renovering/nybygging, i henhold til søknad til uendret 

bruk. Det er et vilkår at bua skal være avlåst. 

 

Administrasjonens vurdering: 

Fjellstyret gir uttalelse til statskog jfr rundskriv MA 18/87. 

Avgiftsfrie buer tillates kun vedlikeholdt og ingen utvidelse, ut ifra søknaden her  

skal bebyggelsen på festet rives og det skal oppføres nytt bygg med endringer.  

Retten gjelder kun vedlikehold av eksisterende bygg.  

 

Denne bua sin beliggenhet tilsier også at hensynet til villreinen må vurderes  

særskilt.  Det er tenkt at bua etter riving og nybygg endres til å være åpen bu. 

En viser særlig til uttalelsene fra Knutshø villreinutvalg og Villreinnemnda for  

Knutshø og Snøhetta.  

 

I de siste 15-20 årene har fostringsflokkene i Knutshø kommet trekkende fra  

lenger vest og inn i området. Dette skjer tidligere og tidligere og har de siste årene  

kommet midt i Juli mnd. Storhøa og området her er mye brukt hele sommeren og  

høsten. Fostringsflokken teller oftest ca 6-700 dyr. Storhøa er et av de få  

områdene som fortsatt har snøfonner utpå sommeren og dyra søker til disse og  

opp mot toppen for å unngå insekter og varmen.   

 

Med etablering av hyttefelt og tilrettelegging med turløyper, ti på topp opplegg er  

Storhøa blitt et mye brukt turmål. Dette ser en gjennom turbøker som er opprettet  

på toppen og data fra de som benytter STRAVA appen. 

 

Fjelloppsynet opplever at ferdselen i dette området ikke viser nødvendig hensyn  
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når det er rein i området.  

 

I 2001 ble det behandlet søknad om ny bu på dette festet, - søknad fra Midtre 

Folldal JFL. Statskog viste den gang til erklæring om at bua ikke kunne leies ut  

og at en var skeptisk til at bua skulle være åpen. Ei åpen bu i området vil  

kunne medføre økt ferdsel inn i et område som er viktig for villrein. 

 

Fjellstyret har tidligere vært i kontakt med eierne for å undersøke om det kunne  

være en mulighet å flytte bua til ny tomt i statsallmenningen. Dette spørsmålet kan  

fortsatt være aktuelt for å unngå forstyrrelse for villrein. 

 

Forslag til vedtak: 

Uttalelse til Statskog: 

 

En viser til rundskriv MA 18/87 og festeerklæring for feste nr 173. iht til  

bestemmelsene rundt avgiftsfrie buer tillates det kun vedlikehold av bebyggelsen.  

Riving og oppføring av nytt bygg faller derfor utenfor og tillates ikke. 

 

Ønsket om at bua skal stå oppe kommer i konflikt med villreininteresser og vil  

medføre økt trafikk inn i et viktig område for fostringsflokkene i Knutshø. 

 

Flytting av bua er den beste løsningen og en ber Statskog vurdere dette. 

 

Behandling: 

Vedtak: 
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Sak 05/22 Ark     
Regnskap 2021 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

Resultatregnskap pr. 18.03.2022 

 

Bakgrunn: 

Foreløpig resultatregnskap for 2021 er klart, regnskapet er ikke revidert. 

Resultatregnskapet viser et resultat på kr: 219.400.- 

 

Administrasjonens vurdering: 

Fjellstyret behandler regnskapet og oversender det til revisjon. 

 

Forslag til vedtak: 

Fjellstyret godkjenner regnskap og oversender for revisjon. 

 

Behandling: 

 

Vedtak: 
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Sak 06/22 Ark     
Budsjett 2022 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

Forslag til budsjett 2022. 

Bakgrunn: 

Det er satt opp forslag til budsjett 2022. For kvoter og kortsalg er salget i 2021 

lagt til grunn.  

 

Administrasjonens vurdering: 

Budsjettet styres mye av salg av jakt og fiske. På utgiftssiden er lønnskostnader den store 

utgiftsposten. En del poster er vanskelig å sammenligne direkte fra år til år. 

For budsjett 2022 er følgende lagt til grunn: 

Kortprisene er de samme som i 2021.  Lønnskostnader er beregnet med en vekst på 4% jfr. 

lønnsstatistikken fra Naturviterne. Tilskudd fra Statskog i 2021 var høyere enn normalt og er 

justert ned i budsjettforslaget 

 

Forslag til vedtak: 

Forslag til budsjett vedtas. 

Behandling: 

Vedtak: 

 

 

 

Sak 07/22 Ark     
Årsmelding 2021 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

Utkast til årsmelding 2021, Folldal fjellstyre 

Bakgrunn: 

Årsmeldingen for 2021 er et kort sammendrag av virksomheten til fjellstyret i året 

som har gått. 

Administrasjonens vurdering: 

Forslag til vedtak: 

Behandling: 

Vedtak: 
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Sak 08/22 Ark     
Referatsaker:  

- Fellesbeite 230/1/2 
- Prøvefiske i Fundin 2020-21 
- Oppstartsmøte Fjellbeite-prosjektet 
- Div. årsmøter 
- Postliste 

  
 

Saksdokumenter vedlagt: 

Uttalelser vedr. fellesbeite 230/1/2. 

NINA-Rapport 2085 

Årsmelding 2021, Folldal fjellstyre 

Program, oppstartsmøte Fjellbeite-prosjektet 

Postliste 

 

Bakgrunn: 

Administrasjonens vurdering: 

 

Forslag til vedtak: 

Behandling: 

Vedtak: 

 

 

 

 

 

 

 

 


